



Republic of Rwanda
Parliament of Rwanda



145th IPU ASSEMBLY
2022 | Kigali, Rwanda



Inter-Parliamentary Union
For democracy For everyone

WELCOME TO 145th IPU ASSEMBLY

Gender equality and gender-sensitive parliaments as drivers of change for a more resilient and peaceful world

11-15 October 2022 - Kigali Rwanda

أهلاً بكم في الجمعية العامة الـ145 للاتحاد البرلماني الدولي

المساواة بين الرجال والنساء (الجنسانية) والبرلمانات المراعية للمنظور الجنساني باعتبارها دوافع للتغيير من أجل عالم أكثر صموداً، وسلاماً

11 – 15 تشرين الأول/أكتوبر – كيغالي، رواندا

رسالة ترحيبية من برلمان رواندا

يتشرف برلمان رواندا بالترحيب برؤساء البرلمانات والبرلمانيين والوفود الأخرى في الجمعية العامة الـ145 للاتحاد البرلماني الدولي التي ستعقد في كيغالي، رواندا من 11 إلى 15 تشرين الأول/أكتوبر 2022.

وستوفر هذه الجمعية فرصة ممتازة لمجتمعنا من البرلمانات الوطنية للالتقاء، لتعزيز الجهود البرلمانية لدفع التغيير ومعالجة القضايا العالمية.

وخلال الجمعية العامة الـ145 للاتحاد البرلماني الدولي والاجتماعات ذات الصلة، سيناقش البرلمانيون آراءهم ويتداولونها بهدف التوصل إلى اتفاقات وتوافق في الآراء بشأن الأطر القانونية والسياسات والإجراءات التي تشمل موضوع «المساواة بين الرجال والنساء (الجنسانية) والبرلمانات المراعية للمنظور الجنساني باعتبارها دوافع للتغيير من أجل عالم أكثر صموداً، وسلاماً».

ونود أن نشجع جميع البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي على تحقيق أقصى استفادة من جمعية كيغالي من خلال ضم الأصوات والجهود لإحداث آثار عالمية هامة في تعزيز السلام والمساواة بين الرجال والنساء (الجنسانية) والتنمية المستدامة لصالح شعبنا.

وأخيراً، دعونا نؤكد لكم أن برلمان رواندا سيتخذ جميع التدابير اللازمة لضمان إقامة مريحة للمشاركين في الجمعية العامة للاتحاد البرلماني الدولي في كيغالي.

نراكم في كيغالي!





معالي الدكتور أوغستين إياموريمي
رئيس مجلس الشيوخ



معالي السيدة دوناتيل موكاباليسا
رئيسة مجلس النواب



<https://youtu.be/5kZOFgBrDJw>





WELCOME TO 145th IPU ASSEMBLY

Gender equality and gender-sensitive parliaments as drivers of change for a more resilient and peaceful world

11-15 October 2022 - Kigali Rwanda

WELCOME MESSAGE OF THE PARLIAMENT OF RWANDA

The Parliament of Rwanda has the honour of welcoming Speakers of Parliament, parliamentarians and other delegates to the 145th IPU Assembly to take place in Kigali, Rwanda from 11-15 October 2022.

This assembly will provide an excellent opportunity for our community of national parliaments to come together to strengthen parliamentary efforts to drive change and address global issues.

During the 145th IPU Assembly and related meetings, parliamentarians will debate and deliberate their views with the goal of reaching agreements and consensus on legal frameworks, policies and actions encompassing the theme of “**Gender equality and gender-sensitive parliaments as agents of change for a more resilient and peaceful world**”.

We would like to encourage all Member Parliaments of the IPU to make the most of the Kigali Assembly by joining voices and efforts to make significant global impacts in the promotion of peace, gender equality, and sustainable development for the benefit of our people.

Lastly, let us assure you that the Parliament of Rwanda will take all necessary measures to guarantee a comfortable stay for participants to the IPU Kigali Assembly.

See you in Kigali!



Rt. Hon. Donatille MUKABALISA
Speaker of the Chamber of Deputies



Rt. Hon. Dr. Augustin IYAMUREMYE
President of the Senate



Welcoming remarks by VP Hon. Nyirasafari Esperance to the **OPENED MEETING**

GETTING TO ZERO
MOBILIZING PARLIAMENTS TO ACT ON CLIMATE CHANGE

NUSA DUA, INDONESIA 20 - 24 MARCH 2022
MANGUPURA HALL | 24 MARCH 2022



61.3% of MPs
are women

Watch on YouTube

<https://youtu.be/5kZOFgBrDJw>